

Saygıdeğer Okurlar,

Öncelikle *biliğ*'in 89'uncu sayısında değerli çalışmalarına yer verilen meslektaşlarımı başarılarından dolayı kutlar, katkılarının devamını dilerim. Bu sayımızda yer verdiğimiz makalelerin ilgili bilim ve sanat alanlarına önemli katkılar sağlayacağından kuşku duymamaktayım. Yayın kurulu ön değerlendirmelerini geçen, hakem değerlendirme süreçlerinde önemli düzeltmeler alarak yeniden şekillenip gelişen, basım öncesinde dâhi editör titizliğiyle son değerlendirmeleri yapılan bu makaleler tamamen bir takım çalışması ürünüdür. Bu nedenle sadece makalelerin yazarlarına değil, aynı zamanda sayın editörümüze, yayın kurulu üyelerimize, değerli hakemlerimize, dizgi ve baskıda emeği geçen teknik ekibimize içtenlikle teşekkür ederim.

*biliğ*'in en temel hedefi bir süreli yayın olarak sahip olduğu saygınlığı korumaktır. Derginin bu saygınlığının oluşmasında ve güçlenmesinde etkili olan belli başlı öz değerler sadece dergi yönetimi değil, aynı zamanda yazarlar, hakemler ve okurlarımız tarafından benimsenmiş durumdadır. Bu öz değerlerin başında *bağımsız işleyiş* gelmektedir. Dergiye makale kabul etme süreçleri, yayın kurulu ve hakem değerlendirmeleri bağımsız bir şekilde sürdürülmekte, her türlü karar sadece yayın kurulu toplantılarında verilmektedir. Bu yaklaşım temelinde bir diğer öz değer olan *etik işleyiş* dergimizin tüm süreçlerinde temele alınmaktadır. *Bilimsellik* dergimizin işleyişine yön veren önemli bir öz değerdir. Hakemlerimizin titiz değerlendirmeleri çalışmaların bilimsel niteliğine ilişkin kararlar vermimizi sağlamaktadır. *biliğ*'in "dünden daha iyi olma" yaklaşımı çerçevesinde *seçicilik* önemli bir öz değer olarak derginin saygınlığını güçlendirmektedir. Dergimiz etkili yayın kurulu ve hakem değerlendirme süreçleri sonrasında olası etki düzeyi en yüksek makaleleri seçip yayımlamayı hedeflemektedir. Her yıl artan sayıda aday makale sunulan *biliğ* benimsediği bu öz değerlere uygun işleyişi neticesinde daha az makaleyi yayımlamaktadır. *biliğ*'in saygınlığı akademik çevrelerden aldığı olumlu geri bildirimler yanında yer aldığı önemli ulusal ve uluslararası dizinler tarafından da belgelenmektedir. Dergimiz ULAKBİM TR Dizin'de yer alan önemli bir dergidir ve gelişmekte olan dergiler için bir model olarak değerlendirilmektedir. Clarivate Analytics'in bünyesinde yer alan Social Science Citation Index (SSCI)'teki konumunu ise her geçen yıl daha da güçlendirmektedir. Clarivate Analytics verilerine dayalı olarak *biliğ* Türk Dünyası Sosyal Bilimler Dergisi'nin SSCI'deki mevcut durumuna ilişkin değerlendirmeleri aşağıdaki şekliyle özetlemek isterim:

1. Dergimizin 2008-2018 arasında yayımladığı toplam 558 makale SSCI'de erişilebilir durumdadır. Bir yılda ortalama 51 makalenin yayımlandığı görülmektedir. 2018 yılında yayımlanan makale sayısının 44 makale ile sınırlandırılmış olması ve bu sayının aşılmaması yönünde görüş birliği sağlanmış olması önemlidir.
2. Yayımlanan 558 makaleye 216 atıf yapılmıştır. Bu atıfların sadece 23 tanesi dergi içi atıf (self citation). Kendine atfın az sayıda olması dergimizin etik işleyişinin bir göstergesi olarak değerlendirilebilir.
3. Dergimize atıfların ve etki faktörünün (impact factor) her yıl artış gösterdiği görülmektedir:

2010:	3 atıf	Etki Faktörü: 0,00001
2011:	6 atıf	Etki Faktörü: 0,00003
2012:	8 atıf	Etki Faktörü: 0,072
2013:	17 atıf	Etki Faktörü: 0,040
2014:	22 atıf	Etki Faktörü: 0,057
2015:	19 atıf	Etki Faktörü: 0,047
2016:	40 atıf	Etki Faktörü: 0,098
2017:	38 atıf	Etki Faktörü: 0,087
4. Yukarıdaki veriler Journal Citation Reports'un ilgili yıllara ait verileridir. 2018 yılı analizi henüz yayımlanmamıştır; ancak 2018 yılı için mevcut veriler üzerinden yayın kurumumuzun yaptığı ön analizde 2018 etki faktörünün 0,10 olması beklenmektedir.

*biliğ* Türk Dünyası Sosyal Bilimler Dergisi'nin her sayısında yayımlanan makale sayısında bir düzenlilik olduğu görülmektedir. Dergimiz bir yılda yayımladığı makale sayısı toplamının 40 makaleyi aşmamasını hedeflemektedir. Dergimizin aldığı atıf sayısı ve etki faktörü az olmasına rağmen, yıllara göre istikrarlı bir artış göstermektedir.

*biliğ* bağımsız, bilimsel, etik işleyişi ve seçiciliğiyle saygınlığını her geçen gün daha da artırmaktadır. Dergimizin "dünden daha iyi olma" yolculuğunda desteklerini esirgemeyen tüm paydaşlarımıza şükranlarımı sunuyorum.

**Prof. Dr. Ali Ekber ŞAHİN**  
Yayın Kurulu Üyesi

### Dear Readers,

Firstly, I would like to congratulate my colleagues for their success for the 89th issue of bilig with the hope that your contributions would go on. I have no doubt that the articles in this issue will make substantial contributions to the relevant fields of science and art. The articles that have passed the preliminary evaluations of the editorial board, which have been reformed by taking important emendation in the evaluation process of the referees and made the final evaluations with the carefulness of the editor before the publication, are completely a teamwork product. Hence, I would like to thank warmly not just for the authors of the articles, but also our editor, members of the editorial board, our dear referees, our technical team who contributed to the typesetting and printing.

The basic aim of bilig is to maintain its prestige as a periodical publication. The main eigenvalues which are effective in the formation and strengthening of this prestige of the journal are adopted both by the journal management and by the authors, referees and readers. At the beginning of these eigenvalues, there is an independent operation. The independent operation of the journal is the first priority of these eigenvalues. The process of acceptance of articles, editorial board and referee evaluations are conducted independently, and any decision is made only at the meetings of the editorial board. Based on this approach, another core value, the ethical operations is considered as the basis of all processes of our journal. Scientificness is a significant eigenvalue which guides the functioning of our journal. The rigorous evaluations of our referees enable us to make decisions regarding the scientific nature of the studies. Within the framework of the approach of bilig "being better than yesterday", selectivity reinforces the prestige of the journal as a vital eigenvalue. Our journal aims to publish the articles which have the highest possible impact level following the effective editorial board and referee evaluation processes. Bilig, presented an increasing number of candidate article each year, publishes fewer articles as a result of its proper operation in an accord with these adopted eigenvalues

Besides the positive feedback received from academic circles, the prestige of bilig is documented by the important national and international indexes. Our journal is a significant journal in the ULAKBİM TR Index and is considered as a role model for emerging journals. Every year, our journal strengthens its position in Social Science Citation Index (SSCI), which is part of Clarivate Analytics. Based on the Clarivate Analytics data, I would like to summarize the assessment of the current situation of Bilig Turkic World Journal of Social Sciences in SSCI as follows:

1. A total of 558 articles published between 2008 and 2018 are available in SSCI. It is noticed that an average of 51 articles have been published in a year. It is vital to reach an agreement regarding that the number of articles published in 2018 should be limited to 44 articles and that this number should not be exceeded.
2. There have been 216 citations to 558 published articles. Only 23 of these references are self-citation. The low self-citation could be considered as an indicator of the ethical functioning of our journal. The low number self-citation could be considered as an indicator of the ethical functioning of our journal.
2. It is noticed that citations to our journal and impact factor increase each year:

2010:	3 citations	Impact Factor: 0,00001
2011:	6 citations	Impact Factor: 0,00003
2012:	8 citations	Impact Factor: 0,072
2013:	17 citations	Impact Factor: 0,040
2014:	22 citations	Impact Factor: 0,057
2015:	19 citations	Impact Factor: 0,047
2016:	40 citations	Impact Factor: 0,098
2017:	38 citations	Impact Factor: 0,087
4. The datas stated above are the data of the relevant years for Journal Citation Reports. The analysis regarding 2018 has not yet been published; however, the 2018 impact factor is expected to be 0.10 in the preliminary analysis carried out by our editorial board on the available data for 2018.

It is obvious that there is a regularity in the number of articles published in each issue of bilig, Journal of Social Sciences of the Turkic World. Our journal aims to ensure that the total number of articles published in a year does not exceed 40 articles. In spite of the fact that the number of citations and impact factors of our journal is small, it shows a steady increase over the years.

bilig is rising its prestige with its independent, scientific, ethical operations and selectivity day by day. I would like to express my gratitude to all of our partners for their support in our journey of "being better than yesterday".

**Prof. Dr. Ali Ekber ŞAHİN**  
**Member of Editorial Board**

### **Дорогие читатели,**

Прежде всего, позвольте поздравить всех коллег, научные исследования которых легли в основу 89-го выпуска журнала «Билиг», и пожелать всем дальнейших успехов. Уверен, что статьи, которым отведено место на страницах журнала, являются важным вкладом в изучение различных аспектов науки и искусства. Публикация данных материалов, получивших предварительные оценки редакционной коллегии, исправленных авторами после замечаний рецензентов и тщательно отредактированных перед публикацией, является результатом коллективной работы. В этой связи выражаю искреннюю благодарность нашим авторам, а также редактору, членам редакционного совета, рецензентам, техническому персоналу, обеспечившему верстку и печать.

Основная цель «Билиг» – сохранение престижа периодического издания. Основные принципы, важные для формирования и укрепления авторитета, восприняты не только руководством журнала, но и его авторами, рецензентами и читателями. В первую очередь, это беспристрастная оценка. Процесс принятия статей, их оценка редакционным советом и рецензентами осуществляется независимо и непредвзято, и все решения принимаются только на заседаниях редколлегии. Принципы этики научных публикаций лежат в основе подходов, существующих в нашем издании на всем протяжении работы с публикуемым материалом. Еще одна определяющая наш подход ценность – это научность. Строгие оценки наших рецензентов позволяют нам принимать решения о научном характере исследований. Избирательность как один из важных подходов позволяет усилить авторитет журнала, следующего девизу «быть лучше, чем вчера». В результате эффективной работы редакционной коллегии и рецензентов наш журнал стремится выбрать и публиковать статьи с максимально возможным фактором воздействия. Как итог следования перечисленным основным принципам «Билиг» публикует немногие статьи из поступающих в редакцию материалов, количество которых возрастает с каждым годом. Положительные отзывы, полученные от академических кругов, подтверждаются признанными национальными и международными индексами. Наш журнал представлен в системе ULAKBİM TR и оценивается как важное издание и образец для развивающихся журналов. С каждым годом усиливается позиция «Билиг» в Индексе цитирования социальных наук (SSCI), который является частью Clarivate Analytics; приведем данные по нашим позициям, которые нашли отражение в указанном индексе:

1. Все 558 статей, опубликованные в журнале в 2008-2018 годы, находятся в открытом доступе в SSCI. В среднем в году публиковалась 51 статья. В 2018 году вышло 44 статьи, важное решение ограничить этой цифрой число публикуемых материалов было принято редакцией.
2. Опубликованные 558 статей были процитированы 216 раз. Из них только 23 ссылки – в самом журнале (self citation). Небольшое количество самоссылок можно рассматривать как показатель этических принципов нашего журнала.
3. Можно видеть ежегодный рост цитирований и фактора воздействия (impact factor) нашего журнала:  
2010: 3 цитирования Импакт-фактор: 0,00001  
2011: 6 цитирований Импакт-фактор: 0,00003  
2012: 8 цитирований Импакт-фактор: 0,072  
2013: 17 цитирований Импакт-фактор: 0,040  
2014: 22 цитирования Импакт-фактор: 0,057  
2015: 19 цитирований Импакт-фактор: 0,047  
2016: 40 цитирований Импакт-фактор: 0,098  
2017: 38 цитирований Импакт-фактор: 0,087
4. Приведенные выше цифры основаны на данных Journal Citation Reports. Анализ за 2018 год еще не опубликован, однако сделанные нами предварительные оценки говорят о том, что импакт-фактор в 2018 году ожидается 0,10.

Можно отметить регулярность, которая прослеживается в количестве статей, публикуемых в журнале «Билиг». Мы планируем не выходить за рамки 40 статей в год. Несмотря на то, что количество цитирований и импакт-фактор журнала остаются не очень высокими, тем не менее, наблюдается их устойчивый рост.

«Билиг» день ото дня укрепляет свой авторитет благодаря беспристрастности, научности, этике и избирательности. Выражаю признательность всем коллегам за поддержку нашей деятельности, устремленной в будущее.

**Профессор Али Экбер Шахин,  
Член редакционного совета**